
 

 

SPRAWOZDANIE ZE SPOTKANIA INTERGRUPY „POJEZIERZE” W DNIU 20.02.2022 W 
SUWAŁKACH 
 
1.PRZYWITANIE:  
Powitanie Rzecznik Intergrupy, modlitwa o pogodę ducha, wspólne odczytanie Tradycji i 
Koncepcji AA z przedstawieniem się i podaniem rodzaju pełnionej służby. 
 
Przedstawienie propozycji programu spotkania:  
2 Warsztat tematyczny – Pytania do 50 KSK 
3 Sprawy bieżące 
4 Pytania do Służb Intergrupy. 
5 Wolne wnioski. 
6 Powołanie niemandatowej służby do dyżurów telefonicznych -  
7 Wybór terminu daty oraz tematu warsztatu następnego spotkania. 
Program został przyjęty bez propozycji wprowadzania zmian. 
 
AD. 2 WARSZTAT TEMATYCZNY – PYTANIA DO 50 KSK 
 
Uczestniczący w spotkaniu delegat KSK Krzysztof (KF) podkreśli znaczenie pytań do KSK. Głosy z 
grup są bardzo ważne. To co jest poruszane na Grupach, wszelkie zmiany w niesieniu posłania 
wciąż cierpiącemu alkoholikowi, doświadczenia z tego wypływające, zapotrzebowanie na 
wprowadzenie zmian i inne sprawy odnoszące się do działań Grup w tym kierunku są 
przekazywane przez delegatów, jako przedstawicieli Grup w konkretnym regionie, na KSK. 
Podobnie teraz, odpowiedzi na pytania kierowane do 50 KSK zostaną przekazane na KSK. 
 
Jako członek wspólnoty mam wypracowane własne zdanie w wielu kwestiach. Mam prawo i to 
robię dzielić się nim w Grupie, czy tutaj z Wami. Jednak KSK pracuje na podstawie głosów z 
Grup. Tam spotyka się zbiorowe sumienie Wspólnoty w Polsce. Stąd, co roku kierowane są do 
wszystkich Grup AA w kraju pytania napływające do KSK. To Grupy powinne wypowiadać się 
jakie jest ich stanowisko w poruszonych tematach, delegaci zebrać takie głosy i przekazać na 
dorocznej Konferencji. 
 
W dalszej kolejności wypowiadali się mandatariusze Grup. Na poprzednim spotkania 
poproszono Mandatariuszy, aby ich Grupy wypracowały swoje stanowiska odnośnie pytań do 
50 KSK przesłane wcześniej przez RP za pomocą komunikatora wewnętrznego i które 
dodatkowo zostały przesłane na skrzynki poczty elektroniczne wszystkich naszych Grup. 
 
Na 9 Grup z naszej Intergrupy, odpowiedzi na wszystkie pytania wypracowały 3. Zostały one 
przedstawione zebranym. W sytuacji, kiedy większość Grup nie wypracowała odpowiedzi na 
pytania, Rzecznik intergrupy zaproponowała, aby odpowiedzi na pytania, które jak wcześniej 
podkreślił Delegat na KSK Krzysztof, są tak istotne podczas prac KSK, zostały omówione do 
następnego spotkania Intergrupy a wypracowane odpowiedzi przesłane drogą elektroniczną. 
Dodatkowo planowane jest omówienie pytań na kolejnym spotkaniu Rady Intergrupy (na 
Skypie mniej więcej miesiąc przed terminem kolejnego spotkania Intergrupy) na które zostaną 



 

 

zaproszeni wszyscy Mandatariusze. 
 
Najwięcej czasu poświęcono pytaniu 1.  
- Czy twierdzenie, iż pewnego rodzaju grupy, np. dla agnostyków, kobiet, osób LGBT … itp. 
zagrażają jedności AA nie jest łamaniem zasad, wyrażonych, między innymi, w Tradycjach 3, 4 i 
10 i 12?  
To pytanie wywołało też najwięcej emocji wyrażanych przy uzasadnianiu odpowiedzi. 
Odpowiedzi, z Grup które wypracowały swoje odpowiedzi były na Tak i na Nie. Ogólnie nikt nie 
miał nic przeciw grupom dedykowanym, dopóki realizują nasz podstawowy cel zawarty w 
Tradycji 5 i mają w poszanowaniu Tradycję 3. Jeżeli pomoc wciąż cierpiącemu alkoholikowi nie 
jest głównym celem jej działań i jeśli zamykają drzwi alkoholikom spoza swojego kręgu, to 
mamy miejsce z łamaniem Tradycji i burzeniem jedności AA.  
 
Przy pytaniach 2 i 3 - odnoszono się do Tradycji 4. 
 
4. - Czy pracownicy fundacji BSK AA w Polsce, będący alkoholikami, mogą brać udział w 
programach emitowanych w telewizji, gdzie ich twarze i dane personalne są ujawniane?  
- jedna z odpowiedz - w pewnych sprawach pracownik po prostu musi występować. 
 
Pytanie 5 - również nie nasuwało różnicy zdań, a stosunek do takiego pytania wyraża ta 
odpowiedź - jest jak jest. 
 
Pytanie 6 - Czy dzieci mogą uczestniczyć w mityngach, kiedy rodzice nie maja ich, gdzie 
zostawić? 
- Odpowiedź jest w pytaniu – jedna w odpowiedzi. - To zależy od sumienia Grupy, pod 
warunkiem, że takie dzieci mają zapewnioną opiekę na czas mitingu i jeżeli to możliwe 
przebywają w innym pomieszczeniu. Inna odpowiedź brzmiała – Musimy zadać sobie pytanie, 
do czego służy miting? 
 
Pytanie 7 -Czy niesienie posłania do szkół, w których uczą się dzieci jest zgodne z Tradycjami i 
„duchem AA”?  
Tutaj nie było wątpliwości, że w szkołach powinniśmy organizować spotkania informacyjne dla 
kadry, a edukację w tym zakresie pozostawić profesjonalistom. 
 
Pytanie 8 -Czy prawdą jest, że służący alkoholikom powinni odpowiedzieć na każde zadane 
pytanie przez członka Wspólnoty AA, jeżeli dotyczy Programu AA czy też działania Wspólnoty 
AA?  
Zgodnie stwierdzono, że osoba pytająca udziela sobie odpowiedzi w uzasadnieniu do tego 
pytania. 
 
Pytanie 9 - Czy grupa AA może sama zmieniać brzmienie kroków i tradycji i nadal nazywać się 
grupa AA?  
Odpowiedzi na nie i odpowiedzi na tak jeżeli odnosi się to zamiany słowo Bóg na Siłę Większą, 
ponieważ oba te pojęcia we Wspólnocie funkcjonują zamiennie i wskazują na potrzebę 



 

 

znalezienia zasobów siły większej od naszej własnej do skutecznego zdrowienia na Krokach. 
Istota Kroków i Tradycji nie powinna być zmieniana, bo oparta jest ona właśnie na Bogu lub Sile 
Większej, jakkolwiek każdy z nas to pojmuje. 
Pytanie 10 - Literatura w formie PDF-czy nie jest łamana tradycja AA?  
Kwestia podstawową przy powielaniu literatury jest to, czy nie naruszamy praw autorskich. 
Przejście z druku na wersje elektroniczne naszej literatury, to wymóg czasu i postępu 
technicznego, który ułatwia niesienie posłania. Nie możemy jednak tego robić bez wiedzy i 
zgody wściela praw autorskich, a w przypadku publikacji małych fragmentów, bez podania 
oryginalnego źródła informacji. Łamaniem prawa jest również kopiowanie wbrew wyraźnym 
zakazom widniejącym w publikacjach. 
 
Ad 3.SPRAWY BIEŻĄCE: 
 
A - czy któraś z grup potrzebuje pomocy organizacyjnej lub finansowej od intergrupy?  
- Nie było zgłoszonych potrzeb. Przedstawiciel Grupy Tur z Sejn podziękował za udzielenie 
wsparcia na zakup literatury. 
 
B - czy któraś z grup wprowadziła coś nowego w sposobie niesienia posłania, funkcjonowaniu 
grupy, od ostatniego spotkania intergrupy? 
- Grupa z Sejn po okresie nieaktywności w pracach Intergrupy uczestniczy w spotkaniach. - Będą 
organizowane mitingi robocze i mamy już prawdziwe miejsce do sprzedaży literatur AA. Cały 
czas usprawniamy prace naszej grupy – poinformował jej przedstawiciel. 
 
Ad 4.PYTANIA DO SŁUŻB INTERGRUPY: 
 
- Łącznik ds. ZK i AŚ – wielu osadzonych chce, aby miting w więzieniu prowadzili właśnie oni. 
Proszą o kontakt z alkoholikami przez telefon i Skypa. Mieliby przygotowaną listę chętnych do 
rozmów i indywidualne ustalanie przez terapeutów godzin rozmów – uzupełnił swoje pisemne 
sprawozdanie Łącznik. 
 
- Kolporter – przypomniał, to co już wcześniej ujął w sprawozdaniu, że znacznie podniesione 
zostały koszty ulotek i biuletynów – prawie dwukrotnie. Przy cenie książek podwyżki są nieduże. 
Dotychczasowy budżet na literaturę został przekroczony. Pakiety informacyjne przekazywane 
są łącznikom na bieżąco. Zauważalny wyraźny zastój w odbiorze przez Grupy ulotek Rzut Oka 
Na AA. 

Poprawiła się terminowość dostawy literatury – teraz działa jak w zegarku � Z tego co 
zdążyłem się zorientować, inne Intergrupy w większości stare zapasy literatury sprzedają po 
nowych cenach. W naszej Intergrupie, stare zapasy sprzedaję po starych cenach.  
*Prośba o informację z Grup czy ulotki są roznoszone. 
W tym punkcie spotkanie padła sugestia nt. zwiększenia budżetu na zakup literatury. Sumienie 
Intergrupy zadecydowało o podniesiony kwoty na literaturę z dotychczasowych 4500 na 5000zł. 
 
- Przewodniczący Zespołu Informacji Publicznej – Tygodnik Suwalski opublikował już nasze 4 
ogłoszenia z pakietu 6, za które mamy opłacone. Z powodu braku miejsca na publikację jedno 



 

 

będzie zamieszczone z miesięcznym opóźnieniem, ale mam okres publikacji o jeden miesiąc 
przedłużony.  
Przy naszym ogłoszeniu w TS swoje ogłoszenie ma zamieścić też Al.-Anon.  
W Przedsiębiorstwie Komunikacyjnym w Suwałkach trwają rozmowy w sprawie wywieszenia 
plakatów AA i informacji na monitorach w autobusach. 
Zakupiony stojak do naszych ulotek został zaprezentowany na spotkaniu. Postanowiona, że 
teraz Mandatariusze przedyskutują na Grupach, ile takich stojaków Grupa by potrzebowała. Czy 
stojaki zostaną zakupione przez Intergrupę dla wszystkich grup według potrzeb, czy Grupa 
zakupi je sama, to zostanie ustalone po zebraniu informacji, co do wielkości zapotrzebowania.  
Kolporterowi dostarczono 1500 wizytówek przygotowanych i wydrukowanych przez Intergrupę, 
które zostały rozdzielone na Grupy i przekazane mandatariuszom.  
 
 -Łącznik ds. Placówek Medycznych –  
Grafik posłań na terapię dzienna przy ulicy Młynarskiego został przygotowany i rozesłany na 
Grupy. Mamy jedną grupę więcej do niesienia posłana na terapię w szpitali i na Młynarskiego. 
To Grupa z Sejn. 
 
*Po ustaleniu podczas spotkania ulotki na terapię dostarcza Łącznik ds. Placówek Medycznych. 
Na tym polu było ostatnio zamieszanie i sprawa wymagała uregulowania. 
 
 -Skarbnik – wydatki wzrastają. W związku z zwrotem za dojazdy na Intergrupę dla 
mandatariuszy i podwyższeniem budżetu na zakup literatury będziemy mieli większe wydatki. 
Wypłacona została zaliczka 300 zł dla osób wydelegowanych na XIV Ogólnopolskie Warsztaty 
Niesienia Posłania do ZK i AŚ.  
Raport finansowy po spotkaniu Intergrupy: 
2106,54 - Rezerwa z zabezpieczeniem 
4030,00 - Wpłaty z grup 
180,00 - Kapelusz 
1243,50 - Wydatki 
5073,04 - Zostaje po Intergrupie.  
Zabezpieczam 1000 zł na delegacje Darka i Grześka 
 
Pytań do pozostałych służebnych Intergrupy nie było. Wcześniej swoje sprawozdania przesłali 
na Grupy. 
 
Ad 5.WOLNE WNIOSKI: 
 
- Sumienie intergrupy wymaganą większością głosów udzieliło rekomendacji dla kolegi 
Edwarda, który wyraził gotowość ubiegania się o służbę delegata KSK do Komisji Informacji 
Publicznej. 
 
- Sumienie Intergrupy jednogłośnie zagłosowało za wydaniem ulotki "Dla służb mundurowych". 
 
- Nie wypracowano stanowiska ws. zapytania o druk ulotki "Słowo Bóg".  



 

 

Bratek - nie  
Nie Ma Mocnych – głosy w Grupie pół na pół. 
Zgoda – jesteśmy za. 
Tur Sejny – mało się zapoznało i nie podjęliśmy decyzji. 
Pierwszy Krok – zdecydowanie przeciwko. 
Stanowiska pozostałych Grup nie poznaliśmy. 
 
- Propozycja wydania w formie -ebooków wszystkich pozycji literatury AA drukowanych w 
języku polskim uzyskała jednomyślne propozycje sumienia Intergrupy. 
 
- Udzieleni wsparcia finansowego grupie z Sejn na zakup literatury w jednorazowej kwocie 250 
zł uzyskało jednogłośną akceptację. 
 
- Rzecznik Intergrupy poinformowała, że mamy puste konto w telefonie dyżurnym, a zgodnie z 
harmonogramem wkrótce przejmujemy dyżur. Sami nie możemy doładować telefonu. Gdyby 
do tego czasu starania o doładowanie telefonu które podjęła nie przyniosły skutku, poprosi 
Region o przejęcie tego dyżuru. 
 
-  przygotowanie mandatów do głosowania na wzór Regionu. Brak takich mandatów sprawia 
spore zamieszanie przy liczeniu osób uprawnionych do głosowania. Mandaty mają być 
przygotowane na następnie spotkanie Intergrupy. 
 
Ad. 6.POWOŁANIE NIEMANDATOWEJ SŁUŻBY DO DYŻURÓW TELEFONICZNYCH: 
 
Po sumiennym przeanalizowaniu powyższego tematu, ustalono, że tak jak do tej pory dyżury 
przy telefonie będzie koordynował Przewodniczący Zespołu Informacji Publicznej, a wspierał go 
będzie kolega Mariusz, który wyraził taką gotowość. Temat jest nadal otwarty i w przypadku 
zaistnienia innych okoliczności zostanie ponownie poruszony. 
 
Ad 7.WYBÓR TERMINU DATY ORAZ TEMATU WARSZTATU NASTĘPNEGO SPOTKANIA: 
 
Termin kolejnego spotkania został ustalony na 24 kwietnia 2022 r., godz. 9:00. Temat warsztatu 
tematycznego: Wzrastanie w Służbie. Gospodarzem będzie Grupa „Nie Ma Mocnych z 
Augustowa. Adres: Augustów, ul. Ks. Skorupki 6. 
---------------------------- 
Sporządził 
Sekretarz / Łącznik ds. Internetu Intergrupy „Pojezierze” 
 
27-02-2022 
 
 
 
 
 



 

 

SPRAWOZDANIE ZE SPOTKANIA INTERGRUPY „POJEZIERZE” 
AUGUSTÓW 24.04.2022  
 
Spotkanie służb Intergrupy „Pojezierze” odbyło się w Augustowie 24 kwietnia 2022 r. 
Gospodarzem spotkania była augustowska Grupa AA „Nie Ma Mocnych”.  
Po powitaniu obecnych przez Rzecznik Intergrupy odczytała Preambułę AA i zaprosiła do 
wspólnej modlitwy o pogodę ducha. Uczestnicy odczytali Tradycje i Koncepcje AA 
przedstawiając się z podaniem rodzaju pełnionej służby.  
W spotkaniu uczestniczyli mandatariusze (lub osoby z prawem głosu) grup: „Przebudzenie” 
Filipów, „Nie Ma Mocnych” Augustów, „Maj” Augustów, „Tur” Sejny, „Zgoda” Suwałki, „Bratek” 
Suwałki, „Krok Pierwszy” Suwałki, „Opoka” Suwałki, wszyscy służebni Intergrupy (7), Rzecznik 
Regionu, Skarbnik Regionu, Koordynator ds. ZK, AŚ i ZW, Rzecznik Intergrupy „Wschód”. Na Sali 
obecnych było kilka osób w roli obserwatorów spotkania.  
Program spotkania przedstawiony przez Rzecznik Intergrupy wyglądał następująco: 
1.Przywitanie.   
2.Warsztat tematyczny. Temat warsztatu „Wzrastanie w Służbie”. 
3.Sprawy bieżące. 
4.Pytania do Służb Intergrupy. 
5.Wolne wnioski. 
6.Wybór miejsca, daty oraz tematu warsztatu następnego spotkania. 
AD 2.WARSZTAT TEMATYCZNY. TEMAT WARSZTATU „WZRASTANIE W SŁUŻBIE”. 
Warsztat prowadzili: Rzecznik Regionu Marek i Skarbnik Regionu Zbyszek. 
Marek - Uczestniczyłem od początku w służbach. Robiłem to najlepiej jak potrafiłem. Dzięki 
służbom potrafię teraz odezwać się na spotkanych. Początkowo nie wiedziałem dużo o 
Tradycjach i Koncepcjach, ale to był motor, aby zacząć działać w tym kierunku. Kiedy ja 
kandydowałem, było zawsze kilku kandydatów do służby. Miałem problemy z przedstawianiem 
swojego stanowiska, kiedy nie zgadzałem się z osobami będącym dłużej we Wspólnocie niż ja. 
Teraz to się zmieniło, a w tym wszystkim pomogły mi pełnione służby. Usłyszałem we 
wspólnocie, że pierwszo rozwój duchowy, a później materialny. Początkowo starałem się robić 
odwrotnie. Zrozumiałem to i wszystko zaczęło działać. Zachęcam wszystkich, aby własne 
ambicje odsunąć na dalszy plan, a przy rozważaniu podjęcia się służby nie tłumaczyć się 
brakiem czasu. Jeżeli nie ma służb, nie ma przepływu informacji, a w tej chwili w naszym 
regionie mamy duże problemy z obsadzeniem służb.  
Zbyszek – jestem we wspólnocie 10 lat, ale 3 lata jedynie uczestniczyłem w spotkaniach. 
Zmiana nastąpiła, kiedy zacząłem współpracę ze sponsorem. Członkiem Wspólnoty poczułem 
się od tamtego czasu. Wcześniej przed wypowiedzią mnie paraliżowało. To początkowe 
służenie było niejako tak z boku. Służyć, ale tak, aby nie brać zbyt dużej odpowiedzialności. Źle 
się czułem, kiedy zostałem poddany krytyce, że pominąłem jeden poziom służby. Ta krytyka 
ostatecznie mnie zmobilizowała. Skoro Grupa dała mi rekomendacje i Intergrupa mnie wybrała 
postanowiłem nie zawieść ich zaufania. Uczestniczenie w pracach zespołów zadaniowych i 
innych bardzo mi pomagało w rozwoju. Pomimo własnego odczucia braku przygotowania do 
danej służby, podjęcie takiej służby było wyjściem z własnej strefy komfortu. Dokładania starań, 
aby właściwie wywiązywać się ze swojej służby przynosi ostatecznie właściwe wyniki. Ocena 
mojego wzrostu w służbie nie może być po mojej stronie. Ja mogę mieć i powinienem mieć 



 

 

własne odczucia na ten temat, ale obiektywny odbiór mają inni, ci z którymi współpracuje i 
pokazują to wyniki moich starań. Unikam narzucania swojej wizji jakichś działań i staram się 
angażować inne osoby w pomoc w mojej służbie. Staram się pamiętać jak dużym wsparciem dla 
każdego służebnego są doświadczenia przyjaciół, którzy przeszli różne poziomy służb. Ja w 
przypadku wątpliwości, kontaktuję się z takimi przyjaciółmi, a oni chętnie służą mmi swoją 
wiedzą i doświadczeniami.  
Pytania i doświadczenia uczestników: 
Tomek – mam 3-cią służbę w intergrupie. Moja pierwsza służba była niejako z przymusu. 
Staram się trzymać sugestii z naszego poradnika odnośnie do wymogów dla kandydatów i do 
zakresu obowiązków służb.  
Leszek – za wszelką cenę nie chciałem wejść ze służby w grupie. Inne poziomy to wydawała mi 
się jakaś polityka. W Intergrupę wrobił mnie kolega i później byłem na niego zły, że mam tyle 
roboty. Teraz wiem, że służby na niższych poziomach są potrzebne. Teraz też bym wolał robić 
coś innego niż siedzieć tutaj, ale wiem, że muszę. 
Waldek – zawsze byłem człowiekiem mało odpowiedzialnym. Kiedy zaproponowano mi 
pierwsza służbę i zapytałem co mam robić usłyszałem, że nic, to się zdecydowałem. Poczucie, że 
jestem potrzebny przekonało mnie do służby i dużo mi dało i nadal daje. Wiem, że nie mogę się 
zasiedzieć, bo jak się zasiedzę będzie mi ciężko ruszyć. Dzisiaj wiem, że musi być cały czas 
działanie abym zachowywał trzeźwość. 
Mariusz – jak nic nie robiłem i nie było programu to nie było wdzięczności. Widzę, że 
przekazywanie i „popychanie” do służby, to działa. Wcześniej sam, nawet nie miałem chęci do 
niczego.  
Marek – jak wziąłem służbę kolportera której bardzo nie chciałem. Z czasem przekonałem się, 
że ona bardzo rozwija. Miałem od początku upatrzonego kandydata na swoja służbę i od 
początku działałem, aby zechciał ją objąć po mnie - pomimo jego oporów.  
Zbyszek – skarbnikiem nie chciałem być, bo widziałem jakie emocje na Intergrupie wzbudzają 
pieniądze. Teraz, dzięki doświadczeniu wypływającemu ze służby staram się traktować 
pieniądze jako środek do celu, nie jako cel.  
Mariusz – kilkanaście lat we wspólnocie i kilka lat pełnienia służby, a praktycznie nic nie 
robiłem. Teraz cieszę się, że w naszej Grupie wszystko się zmienia. Jest większa świadomość 
Tradycji. Żałuję, że tyle czasu zmarnowałem, ale cieszę się, że to tak się zmienia.  
Agnieszka – Co Region myśli o pomijaniu zaleceń z poradnika i poziomów w służbach i 
powrotem do służb na grupy.  
Marek Rzecznik Regionu – o powracaniu nie powinno być mowy.  
Zbyszek Skarbnik Regionu – podobnie jak Marek, wracanie do służb na wyższe poziomy nie 
powinno mieć miejsca. Jak widzimy osobę zaangażowaną i mającą serce do służby, to 
zachęcajmy. Jako Wspólnota wykorzystujmy te fajne osoby, ich kreatywność, zapał i chęć 
działania dla innych. 
Grzesiek – bez wdzięczności dla Wspólnoty ja nie będę właściwie, dobrze służył. Bez 
wdzięczności nie dałbym radu zrezygnować z własnych spraw na rzecz Wspólnoty. Czasami 
jestem przymuszany do wielu rzeczy, ale zawsze później przychodzi wdzięczność. Gdybym nie 
wziął Programu, nie maiłabym sponsora i wdzięczności do Wspólnoty. Dziś mnie tutaj by nie 
było.  
AD 3.SPRAWY BIEŻĄCE. 



 

 

Pytania Rzecznik Intergrupy: 
A - czy któraś z grup potrzebuje pomocy organizacyjnej lub finansowej od Intergrupy? 
Nie zgłoszono takich potrzeb 
B - czy któraś z grup wprowadziła coś nowego w sposobie niesienia posłania, funkcjonowaniu 
grupy, od ostatniego spotkania Intergrupy? 
Grupa „Tur” z Sejn roznosi ulotki po placówkach w Sejnach. Prowadzący jest teraz wybierany na 
1 miesiąc. Coraz więcej osób jest zainteresowanych warsztatami. Raz na 3 miesiące 
organizujemy miting spikerski, a raz na kwartał (na początek) omawiane są Tradycje. Bierzemy 
udział jako Grupa w posłaniach do szpitala. Stać nas już było na wpłatę nadwyżki finansowej na 
Intergrupę.  
Nie ma Mocnych – obie augustowskie grupy AA zamieściły nasz plakat na augustowskim portalu 
informacyjnym i w lokalnej gazecie papierowej. Jest to plakat wzorowany na plakacie AA, czyli 
gotowym już szablonie z dodaniem wykazu wszystkich mitingów odbywających się na terenie 
Intergrupy „Pojezierze”. Co 2 miesiące organizujemy miting spikerski. Raz w miesiąc 
organizujemy 15 minutowy panel w drugiej części mitingu, na którym omawiana jest Tradycja i 
Koncepcja z danego miesiąca. 
Krok Pierwszy – ulotki informacyjne są roznoszone, posłania odsadzone. Raz na 3 miesiące 
wpłacamy na 50 lecie AA w Polsce. 
Filipów – uczestnicy mitingów w tym samym składzie od lat. Brak nowych zainteresowanych 
którzy zatrzymali się by w grupie na dłużej.  
AD 4.PYTANIA DO SŁUŻB INTERGRUPY. 
Wszyscy służebni Intergrupy (7) przesłali swoje sprawozdanie drogą mailową na adres 
Intergrupy, które następnie zostały rozesłane na skrzynki e-mail wszystkich Grup i służb 
Intergrupy.  
Padło pytania do Łącznika ds. Placówek Medycznych w sprawie posłań. Poinformował, że 
mamy już możliwość brania udziału w posłaniach na Oddział Odwykowy suwalskiego szpital w 
formie stacjonarnej, nie jak to odbywała się do tej pory w formie telekonferencji. Pakiety 
informacyjne na posłania odbieramy na Intergrupie właśnie u niego. 
Przewodniczący Zespołu Informacji Publicznej poinformował o trwających rozmowach w 
sprawie emisji spotu informacyjnego AA na antenie jednej z lokalnych rozgłośni radiowych. 
Konkretnie na antenie Radia5. Po uzyskaniu 50% rabatu na 6 miesięcy, koszt takiej emisji to ok 
2 tys. zł netto. Po tej informacji wywiązała się ożywiona dyskusja odnośnie do wyboru stacji 
radiowej i ewentualnych kosztów, które ma ponieść Intergrupa. Dyskutowano o możliwości 
wyboru Radia Białystok zamiast Radia5. Wypowiadano się, która zdaniem zgromadzonych 
stacja radiowa ma większy odbiór w naszym regionie? Czy Intergrupę stać na tak znaczny 
wydatek? Ostatecznie Rzecznik Intergrupy zarządziła głosowanie w tej sprawie, w wyniku 
którego większość wypowiedziała się za kontynuacją rozmów z Radiem5, na warunkach 
przedstawionych w informacji przewodniczącego. 
Łącznik Intergrupy ds. AA w ZK i AŚ poinformował, że uczestniczył w XIV Ogólnopolskich 
Warsztatach Niesienia Posłania AA do Zakładów Karnych i Aresztów Śledczych, w dniach 8-
10.04 br. w Łazach. Ogólnie nie tego spodziewał się po warsztatach pod taką nazwą. Krótko, to 
osobiste ambicje wzięły górę nad wspólnym dobrem, tak odebrał to, z czym się tam spotkał. We 
wrześniu odbędą się regionalne warsztaty w tym temacie, to z pewnością będzie powiedziane 
więcej. Zwrócił się z prośbą o zastanowienie się, czy nie możemy dostarczyć do więzień na 



 

 

naszym terenie publikacji, o które proszą sami osadzeni. Szczególnie zbiorów historii osobistych 
osadzonych: „AA w zakładach karnych” i „Więzień do więźnia” i broszury „Przesłanie do 
więźnia, który być może jest alkoholikiem”. Dostarczany do tej pory kwartalnik „Nadzieja” nie 
wystarcza. Osobiście spotyka się z prośbami osadzonych o „Niezbędnik nowicjusza” i 
modlitewki. Prosił o informowanie na Grupach, że ruszyły mityngi w więzieniu i potrzebujemy 
nowych osób do uczestniczenia w mitingach za murem.  
Sekretarz / łącznik ds. Internetu Intergrupy – we wrześniu zdaje swoją służbę. Nadal nie może 
znaleźć osoby chętnej do przyuczenia i ubiegania się o jego służbę we wrześniu.  
Skarbnik Regionu – zestawienie finansowe w maju przygotuje. Wejdą nowe płatności za PIK i 
wyjazd delegatów. 
Rzecznik Regionu – prośba o działania w sprawie Sali na Ogólnopolskie Warsztaty Rzeczników. 
Jeżeli ktoś wie o takim miejscu, na ok. 300 osób, to gorąca prośba o informację.  
Koordynator ds. AA w ZK, AS i ZW – bardzo zniesmaczony warsztatami w Łebie. Wychodzi na 
to, że wszystko jest pięknie a wręcz idealnie. Dla mnie to była pokazówka Wspólnoty, że 
wszystko jest idealnie z niesieniem posłania do ZK. Obecna była Służba Więzienna, która wie, że 
nie wszystko jest idealnie. Po ostatnim wypadku (zabójstwo psychologa w jednym z ZK) 
priorytetem dla SW jest bezpieczeństwo – ich własne i nas wchodzących na tereny więzienia. 
Dlatego tak Ważny jest dobór osób na mitingi do więzienia. Zdanie na temat organizacji XIV 
Ogólnopolskich Warsztatach Niesienia Posłania AA do Zakładów Karnych i Aresztów Śledczych 
w Łazach przekazałem organizatorom. We wrześniu regionalne warsztaty ds. więzienia. 
Zbyszek Rzecznik Intergrupy Białostockiej wchodzący w skład zespołu organizacyjnego 
Regionalnych Warsztatów Tradycji I-VI w Hermanówce w dniu 8-10.04.2022 złożył krótkie 
sprawozdanie. W warsztatach uczestniczyło 62 osoby zakwaterowanie i 32 osoby 
niezakwaterowane. Przybyli także uczestnicy z Regionu Lublin i Mazowsze. W imieniu Zespołu 
Organizacyjnego podziękował uczestnikom za dyskusje, pytania i odpowiedzi i za dobrą 
atmosferę. Po warsztatach rozliczyliśmy się z Panią Kierownik i obiekt przekazaliśmy bez 
żadnych zastrzeżeń. Pozostałe środki finansowe postanowiono rozdysponować w następujący 
sposób, 590 zł na przyszłe warsztaty a 1000 na Region – powiedział Zbyszek. 
Skarbnik Intergrupy przedstawił na zakończenie aktualny raport finansowy Intergrupy. 
Rzecznik Intergrupy – kończy służbę, przygotowuje na swoje miejsce kolegę Mariusza.  
AD 5.WOLNE WNIOSKI. 
Ustalono i przyjęto, że zwrot kosztów za dojazdy na Intergrupę dla mandatariuszy spoczywa na 
Grupach. 
Podjęto decyzję o zakupie nowej torby do transportu literatury dla kolportera.  
Grupa z Puńska nie będzie uczestniczyć w spotkaniach Intergrupy. Mitingi w Puńsku odbywają 
się bez zmian – poinformowała na zakończenie Rzecznik. 
AD 6.WYBÓR MIEJSCA, DATY ORAZ TEMATU WARSZTATU NASTĘPNEGO SPOTKANIA. 
Kolejne spotkanie Intergrupy odbędzie się 19 czerwca, o godz. 9:00 w Sejnach, ul. Piłsudskiego 
34. Gospodarzem będzie Grupa „Tur”. Temat warsztatu tematycznego „Niesienie posłania do 
ZK”. 
 
Sporządził sekretarz / łącznik internetowy Intergrupy „Pojezierze”. 
Tel.: 791 700 533 
e-mail: pojezierze002@aa.org.pl 



 

 

*w przypadku dostrzeżenia pomyłek, niezgodności w przekazie informacji lub innych uwag, 
uprzejmie proszę o kontakt.  
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SPRAWOZDANIE ZE SPOTKANIA INTERGRUPY POJEZIERZE. SEJNY 19.06.2022 

Spotkanie rozpoczęło się powitaniem i odczytaniem Preambuła AA przez rzeczniczkę Intergrupy 

Agnieszkę, a następnie wspólnie odczytano 12 Tradycji i 12 Koncepcji AA przedstawiając się i 

podając rodzaj pełnionej służby.  

W spotkaniu uczestniczyli: Mandatariusze i służebni z prawem głosu Grup: Maj i Nie Ma 

Mocnych z Augustowa, Bratek, Krok Pierwszy, Opoka, Zgoda z Suwałk, Tur z Sejn. Wszyscy (7) 

służebni Intergrupy Pojezierze, Regionalny Koordynator ds. AA w ZK,AŚ i ZW, 3 Delegatów KSK 

(KLiP, KF, KO), Powiernik Klasy B i były Powiernik Klasy A. Ogółem, wraz z obserwatorami w 

spotkaniu uczestniczyło 30 osób. 

Plan spotkania przedstawiony przez rzeczniczkę został zaakceptowany i nie wniesiono 

propozycji zmian. 

1.Warsztat tematyczny: 
"Niesienie posłania do ZK i AŚ"- sprawozdanie służebnych z Warsztatów Ogólnopolskich w 
Łebie. 
2. Sprawy bieżące: 
a) czy któraś z grup potrzebuje pomocy od Intergrupy, 
b) czy któraś z grup wniosła coś nowego w niesieniu posłania od ostatniego spotkania 
Integrupy. 
3. Warsztaty Tradycji - wrzesień 2022 (Zespół Organizacyjny). 
4.Pytania do służb Integrupy. Sprawozdania zostały rozesłane na skrzynki grup. 
5. Wolne wnioski. 
6. Ustalenie miejsca oraz terminu następnego spotkania. 
7. Ustalenie tematu na warsztat. 
 
AD WARSZTAT TEMATYCZNY: "Niesienie posłania do ZK i AŚ"- sprawozdanie służebnych z 
Warsztatów Ogólnopolskich w Łebie. 
 

Warsztat prowadził Darek, Łącznik ds. AA w ZK i AŚ Intergrupy „Pojezierze”oraz Koordynator 

Regionalny ds. AA w ZK, AŚ i ZW, Grzegorz.  

- Największym problem Wspólnoty jest brak osób do niesienia posłania w więzieniach. Służba 



 

 

więzienna kładzie aktualnie duży nacisk na bezpieczeństwo w ZK. Od stycznia w krajowym 

więziennictwie nastąpił podział na Inspektoraty, my, tzn. Suwałki zostaliśmy przydzieleni pod 

Olsztyn. Po takich zmianach praca nad nawiązywaniem kontaktów z zakładami karnymi 

rozpoczęła się praktycznie do nowa. – powiedział Grzegorz.  

- Mówimy ciągle o wdzięczności. Są osoby, które do więzienia chodzą 12 rok. To świadczy, że 

niema osób chętnych do tej służby. Pokazuje, że z tą wdzięcznością różnie bywa, po prostu nie 

najlepiej. Jak zachęcać? Były głosy, że wpływ na to ma to, czy Grupa pracuje na programie? W 

naszej Intergrupie staram się robić co mogę. Wszystkie działania wypływają z wdzięczności. 

Zdaję sobie sprawę, że chłopacy czekają na nas. Ogólnie wrażenie z warsztatów jest takie 

jakbym był na Zlocie Radości, że wszystko jest tak dobrze - a tak nie jest. Dla mnie Wspólnota 

daje wolność, której mi brakowało kiedyś. Osobiście staram się wykazywać zainteresowanie 

osadzonymi nie tylko na mitingach. Utrzymuję z częścią kontakty, kiedy wychodzą. Na 

warsztatach duże wrażenie zrobiły na minie kobiety, które podzieliły się sugestiami, jak 

przygotowywać się na mitingi w więzieniu. Zwracały nawet uwagę na to jak ważny jest ubiór. 

Nadal proszę o informowanie na Grupach o potrzebie nowych osób do niesienia posłania w 

więzieniu. Od pewnego czasu kieruję takie prośby, ale jeszcze nie otrzymałem odpowiedzi od 

żadnego mandatariusza – powiedział Darek. 

– Osobom z problemem alkoholowym łatwiej jest pójść na miting do więzienia, do skazanych 

którzy szukają pomocy. Tam, oni nie mają takiej możliwości, aby wyjść. Pandemia sprawiła, że 

wzorcowa swego czasu współpraca musi być zaczynana od początku. Restrukturyzacja w 

więziennictwie miała też duży wpływ na to, że zaczynamy od początku. Priorytety służby 

więziennej zmieniły się. Funkcjonariusze muszą bardziej rygorystycznie przestrzegać zasad 

bezpieczeństwa. Jeżeli chodzi o współpracę z łącznikiem i z koordynatorem u nas, współpraca 

odbywa się bardzo dobrze. Jeżeli chodzi o warsztaty, to brakowało pomysłów na usprawnienie 

współpracy, a dużo był narzekania - mówił Andrzej, były Powiernik klasy A, który zawodowo 

zajmuje się terapią osadzonych m.in. z uzależnieniem od alkoholu. 

W części na pytanie usłyszeliśmy kilka wypowiedzi uczestników spotkania 

Krzysztof – problem z uczestnictwem w mitingach za murem z naszej strony jest raczej nie w 

braku chętnych, ale brak szczepień.  

Janusz Powiernik B – Nie mówmy, że wszystko jest ok. Skoro wszystko zaczyna się od nowa, 

myślmy o nowych rozwiązanych. Skoro certyfikat się komuś skończył, to odnówmy go. Pokażmy 

naszą wdzięczność. 

Tomasz – może warto pomyśleć o warsztatach ogólnopolskich w naszym regionie?  

Grzegorz – miałem przyjemność odebrania chłopaka z więzienia. Odebrałem, dałem WK i mam 



 

 

kontakt do dziś. Jest trzeźwy. Osobiście miałem doświadczenia, kiedy miting w więzieniu mi 

bardzo pomógł.   

Mariusz – 16 lat byłem w ZK. Może jakieś działania, aby osoby niezaszczepione mogły brać 

udział w mitingach? 

Grzegorz – nie wiem co jest w mitingach w ZK, ale to jest coś innego niż normalnie mitingi. Nie 

potrafię tego opisać, co później czuję.  

Andrzej – Co do wymogów dla byłych osadzonych odnośnie okresu, który minął od opuszczenia 

ZK aby mogły uczestniczyć w mitingach, to w Polsce jednostki penitencjarne same regulują 

wymóg niekaralności, okresy różne. 2, 3, 5 lat, ale w Suwałkach nie ma takiego wymogu.  

Marek – Jak ktoś ma jakieś obawy przed mitingami w więzieniu, to nie ma czego się obawiać. W 

więzieniu mam tak samo jak na każdym mitingu podzielić swoim doświadczeniem.  

Darek – Ponawiam prośbę do mandatariuszy, aby przekazywali mi informacje zwrotne, czy są 

chętni. Mandatariusze znają ludzi w grupach i wiedzą, kto spełnia warunki do uczestnictwa w 

mitingach w więzieniu. 

AD SPRAWY BIEŻĄCE: 

a) czy któraś z grup potrzebuje pomocy od Intergrupy, 

Brak głosów. 

b) czy któraś z grup wniosła coś nowego w niesieniu posłania od ostatniego spotkania 

Integrupy. 

Tur Sejny – ostatni miting miesiąca jest teraz otwarty. 

Mariusz Bratek – informacja o mitingach wywieszona na tablicy informacyjnej w budynku. 

AD WARSZTATY TRADYCJI WRZESIEŃ 2022-ZESPÓŁ ORGANIZACYJNY: 

Zespół organizacyjny utworzony. Koszt z noclegami i posiłkami (piątek kolacja- niedziela obiad), 

to 280 zł. Dokupienie posiłku na miejscy - obiad 30 zł, śniadanie kolacja 25zł. Mamy 1000zł z 

ubiegłych warsztatów. Po niedzieli szczegółowe informacje. Termin 2-4 września br. 

AD PYTANIA DO SŁUŻB INTEGRUPY: 

Sprawozdania zostały rozesłane na skrzynki grup. 

Rzeczniczka Intergrupy przedstawiła sprawozdanie z Niewyborczego Spotkania Służ Regionu 
Białystok, które odbyło się 12 czerwca br. w PIK-u w Białymstoku.  



 

 

 

Pytania do Łącznika ds. Placówek Medycznych  

Krzysztof Tur Sejny – w jakiej formie maja być spotkania na terapii? Jedną z propozycji była 

spotkania informacyjno mityngowego.  

Łącznik ds. Placówek Medycznych rozesłał wcześniej na Grupy zapytanie odnośnie 

dodatkowych spotkań na oddziale terapeutycznym. Czy będą chętni do regularnego 

uczestnictwa w takich spotkaniach i w jakiej formie miałyby się odbywać? Rzeczniczka 

Intergrupy poprosiła mandatariuszy o przedstawienie odpowiedzi Grup na zapytanie Łącznika. 

Mariusz Bratek – nie wiemy w jakiej formie, ale Grupa się deklaruje. 

Iza Nie Ma Mocnych – w tej chwili nie mamy możliwości osobowych i finansowych niesienia 

dodatkowych posłań, poza tymi w których Grupa już uczestniczy. 

Michał Zgoda – nie ma wielu chętnych do niesienia dodatkowego posłania. 

Tadeusz Krok Pierwszy – gotowi. 

Krzysztof Tut Sejny – co drugie spotkanie, tak. 

Rzeczniczka przygotowała listę, na którą wpisały się osoby gotowe do uczestnictwa w 

dodatkowym spotkaniu na terapii. Listę przekazano Łącznikowi i spotkania mają ruszyć w 

najbliższym możliwym terminie.  

Tomasz Przewodniczący Informacji Publicznej – spot w Radi5 leci, jutro spotkanie z zastępcą 

komendanta suwalskiej policji. Prośba do rzeczników o przypomnienia i koordynowanie 

roznoszenia ulotek. Dyżury telefoniczne bez problemów. WORD - nasze ulotki mogą być 

wykładane na szkoleniach dla osób którym zabrano prawo jazdy. 

Darek Łącznik AA ds. ZK i AŚ – czy Intergrupę stać na zwiększenie pakietu informacyjnego do 

ZK? Sumienie Grupy jednogłośnie podjęło decyzję o zwiększeniu pakietu. 

Rzeczniczka Intergrupy – spotkanie robocze Rady po 18 lipca. Zaprosiła do udziału Służby i 

osoby zainteresowane. Zapytania i wszelkie ważne informacje od służb proszę przesyłać drogą 

mailową – poprosiła rzeczniczka. 

Krzysztof delegat KSK KF – spotkania na ZOOM-ie. Na 50 KSK zadziało się bardzo dużo. 

Rekomendacje odnośnie pytań przeszły wszystkie poza 3 pytaniem. Szata graficzna w ulotce dla 

służb mundurowych zostanie zmieniona. Na 51 KSK kończy się moja służba. Na moje miejsce w 

służbie zgłosił się Zbyszek Rzecznik Intergrupy Białostockiej. 



 

 

Koordynator regionu do ZK, AŚ i ZW – przygotowywany warsztaty jednodniowe nt. współpracy 

ze służbą więzienną. Darek, nasz Łącznik ma prowadzić jeden z paneli. Prośba o wsparcie Darka 

przez osoby z doświadczeniem.  

Powiernik klasy B Janusz – Powstało Krajowe Centrum ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom (z 

dotychczasowych 2 instytucji zajmujących się tą problematyką). Zbliża się koniec terminu 

zgłaszania poprawek do Poradnika Informacji Publicznej. Sprzedaż literatury nie wróciła do 

poprzedniego poziomu, ale finanse na podobnym poziomie.  

Marek delegat KSK – propozycja powołania krajowego koordynatora G12. SZCZĘŚCILI I 

WDZIĘCZNI to hasło Złotu Radości a JEDNOŚĆ I RÓŻNORODNOŚĆ hasło 50-Lecia AA. Pytania do 

KSK można przesyłać do 19 września br. Współpraca nad programem ogólnopolskich 

warsztatów kolporterów. Sprawozdania z pracy RP będą zamieszczane na stronie internetowej 

AA. Uważajmy na wpłaty. Sprawdzajmy na jakie konta wpłacamy, czego ono dotyczy, jest 25 

kont i ktoś musi to segregować. Nabór członków do zespołów powierniczych i informowanie o 

tym Wspólnoty. Każdy program merytoryczny, hasło warsztatów ogólnopolskich powinno być 

akcentowane przez RP. Inwentura KSK przekierowana do Zespołu ds. Przygotowana.  

Paweł Skarbnik Intergrupy – zestawienia konta Regionu z 5 miesięcy są u niego do wglądu. 

3235,00zł stan aktualny konta Intergrupy. 

AD WOLNE WNIOSKI: 

Łącznik Internetowy Intergrupy poprosił o rekomendacje do służby łącznika 

Internetowego/sekretarza w Regionie. Rekomendacja został udzielona. 

AD USTALENIE MIEJSCA ORAZ TERMINU NASTĘPNEGO SPOTKANIA: 

Kolejne spotkanie Intergrupy zaplanowano na 21 sierpnia br. w Suwałkach. Gospodarzem 

będzie Grupa Bratek. 

AD USTALENIE TEMATU NA WARSZTAT: 

Wybrany temat warsztatu na spotkaniu w Suwałkach to: NIESIENIE POSŁANIA. 

Sporządził 

Sekretarz/łącznik ds. Internetu Intergrupy „Pojezierze” 

pojezierze002@aa.org.pl 

tel.: 791-700-533 

 



 

 

 
SPRAWOZDANIE ZE SPOTKANIA INTERGRUPY POJEZIERZE W SUWAŁKACH 21.08.22 
 
Prowadzącym spotkanie był kolega Tomasz. Zastąpił on rzeczniczkę Intergrupy, która tego dnia 
nie mogła być obecna. Na wstępie odczytał Preambułę AA, wspólnie przywitano się tekstem 
modlitwy o pogodę ducha, a następnie odczytano 12 Tradycji i Koncepcji AA przedstawiając się i 
podając rodzaj pełnionej służby. 
W spotkaniu uczestniczyli reprezentanci Grup (mandatariusze i służebni z prawem głosu): Maj 
Augustów, Nie Ma Mocnych Augustów, Przebudzenie Filipów, Tur Sejny, Zgoda Suwałki, Bratek 
Suwałki, Krok Pierwszy Suwałki, Opoka Suwałki, reprezentantka grupy Arka z Suwałk, która 
wyraziła na spotkaniu akces przynależności do Intergrupy „Pojezierze”. Ponadto wszyscy (7) 
służebnych Intergrupy i dwóch delegatów na KSK (KO i KLiP) i kilka osób w charakterze 
obserwatorów. Ogółem 28 osób. 
Plan spotkania przedstawiał się następująco: 
1 Warsztat tematyczny pt. Niesienie posłania  
2. Sprawy bieżące.  
3. Pytania do służebnych Intergrupy na podstawie zdanych sprawozdań na skrzynki e-mail. 
4.Warszaty Tradycji Augustów 2022.-zespół organizacyjny.  
5.Wolne wnioski.  
- głosowanie nad stworzeniem grafiku grup na niesienie posłania na detoks  
- głosowanie nad finansowaniem zwrotów kosztów dojazdu na niesienie posłania w formach 
jakie ustaliła i przegłosowała Intergrupa.  
- dyskusja nad terminem spotkań wyborczych Intergrupy. 
6. Wybór miejsca terminu oraz tematu warsztatu następnego spotkania Intergrupy.  
Zaproponowany plan spotkania został przyjęty. 
 
AD. 1 - WARSZTAT TEMATYCZNY PT. NIESIENIE POSŁANIA  
Warsztat poprowadził Waldek, Łącznik Intergrupy ds. Placówek Medycznych 
Na wstępie odniósł się do tego, co jest posłaniem? Uczestnictwo w mityngach, pełnienie służb, 
uczestnictwo warsztatach, sponsorowanie / dobrze jak nie ogranicza się ono tylko do 12 
Kroków, roznoszenie ulotek, organizacja spotkań informacyjnych, udział w mityngach w ZK i AŚ, 
posłania na oddział terapeutyczny w szpitalu i na detoks – formy posłania wymienione przez 
Waldka. „Z własnego doświadczenia wiem, że jak Grupa nie uczestniczy w posłaniach, to Grupa 
z czasem się rozpada. W posłaniach jest siła potrzebna grupom. Ważne zasada, że posłanie 
niesiemy innym alkoholikom a nie zajmujemy się osobami z innymi uzależnieniami”. Nawiązał 
też do tematu pojawiającego się przy różnych okazjach, tj. - Czy osoba nie pracująca na 
Programie może nieść posłanie? – moim zdaniem może, powiedział Waldek i poprosił obecnych 
o ich głosy w tej sprawie. 
Poruszony temat spotkał się z dużym zainteresowaniem uczestników. Padło szereg wypowiedzi 
na ten temat: 
Mariusz – o niesieniu posłania powinno mówić się na Grupie. To jest właściwie nasz jedyny 
główny cel. Powinno się to mieć na uwadze przy dzieleniu środków finansowych grupy. Przy 
niesieniu posłania Program jest fundamentem tego, co powinienem przekazać, inne 



 

 

doświadczenia są dodatkiem do tej wiedzy. Na początku miałem ogromne oczekiwania, jak to 
będzie. Chodziło bardziej o mnie osobiście niż o innych. Program to zmienił. 
Paweł – Miałem doświadczenie, że chłopak, który nie miał programu zaniósł w pewnej formie 
posłanie dla mnie. Posłanie, to moja forma wdzięczności dla Wspólnoty. Na początku to nie jest 
proste. Powiem nieco egoistycznie, że idę tam, bo wiem, że będę miał profity z tego. 
Krzysztof – nie można robić selekcji, kto po programie, a kto nie. Idę i dzielę się 
doświadczeniem. Ludzie chodzili na posłania bez programu, bo Program jest od niedawna.  
Leszek – trzeba mieć trochę doświadczenia i spokoju. Czasami padają pytania, na które trudno 
odpowiedzieć. Na detoksie inaczej wygląda posłanie niż na terapii. Jeszcze inaczej w więzieniu. 
To, co ja niosę, jak mówię, nie rzutuje na mnie, tylko na Wspólnotę.  
Daniel – Niesienie posłania powinno wypływać z serca i być połączone z doświadczeniem. 
Jednak uważam, że czasami trzeba delikatnie komuś pomóc w tym chodzeniu. 
Darek – dla mnie początkowo pomogli bardziej doświadczeni. Zmotywowali mnie do chodzenia 
i uczyłem się od nich. Jeżeli Grupa podjęła się niesienia posłania, to bierze odpowiedzialność za 
osoby, które niosą posłanie.  
Andrzej – jak chciałem chodzić, to na początku zapytano mnie, czym ja tam się podzielę? 
Złapałem dużą urazę z tego powodu, że mają takie podejście do mnie. Teraz faktycznie 
rozumiem, że wtedy mogłem podzielić się tylko swoim piciem, bo nie miałem żadnych 
doświadczeń z trzeźwienia, aby nimi się podzielić. Ja musiałem do posłań dojrzeć, nie tylko 
chcieć, a to stało się na programie, w pracy ze sponsorem.  
Mariusz – będąc rzecznikiem dobieram osoby na posłanie. Znam te osoby i widzę, czy 
utożsamiają się z Grupą, czy żyją wspólnotą. Grupa mnie wybrała i mi zaufała, że będą o nią 
dbał. Uważam, że dobór właściwych osób jest też dbaniem o grupę, bo to grupa niesie posłanie 
nie indywidualne osoby. 
Mirek – Osoby po drugiej stronie oczekuje gotowej recepty. Jak jej nie dostają są zawiedzeni. 
Młoda osoba na terapii moim zadaniem jest potrzebna. Pokazuje, że nie pije i co robi. 
Mariusz – dzisiaj na posłaniach mówię tylko o programie. Ostatnie dwa posłania, kiedy 
mówiłem o nadziei i sile, widziałem zainteresowanie. Piciorysy mnie nie pociągają i chyb tak 
samo jest chyba z osobami na posłaniach. Na posłanie idę po to, aby zachęcić ich do przyjścia 
na miting. Nadzieja lepszego, trzeźwego życia pociągnęła chyba nas wszystkich.  
Grzegorz – różnorodność doświadczeń jest nasza siłą. Ja chodzę na posłania dla siebie, to jest 
czysto egoistyczna pobudka. Ciągnę za sobą innych, aby nabierali doświadczenia.  
 
AD. 2 - SPRAWY BIEŻĄCE.  
a – czy któraś z Grup potrzebuje pomocy organizacyjnej lub finansowej od Intergrupy?  
Dorota z grupy Arka, która wyraziła chęć przynależności jej Grupy do Intergrupy „Pojezierze”. – 
potrzebujemy po pierwsze świeżej krwi. Grupa poprosiła mnie abym uczestniczyła w spotkaniu 
Intergrupy. Założyciele grupy nie wyrażają gotowości uczestniczenia w posłaniach, a ja chcę. 
Wiem, co Wspólnota mi dała i czuję to wyraźnie po tych kilku miesiącach przynależności. 
Potrzebne są nam ulotki. Gdyby ktoś z innej grupy, przynajmniej raz w miesiącu się pojawił się 
na naszym mitingu byłoby to wsparcie. Służby mamy, ale są nieaktywne. Przydałyby się nam 
spikerki kogoś to będzie mówił o programie.  
b – czy któraś z Grup wprowadziła coś nowego w sposobie niesienia posłania od ostatniego 
spotkania? 



 

 

Bratek i Pierwszy Krok– mają tablicę informacyjną o spotkaniach grup na budynku.  
 
AD. 3 - PYTANIA DO SŁUŻEBNYCH INTERGRUPY NA PODSTAWIE ZDANYCH SPRAWOZDAŃ NA 
SKRZYNKI E-MAIL. 
Łącznik ds. Placówek Medycznych poinformował, że szpital w Suwałkach został ponownie 
zamknięty dla odwiedzających z powodu Covida. 
Prowadzący spotkanie przekazał uzupełnienie do wcześniejszego sprawozdania Rzecznik 
Intergrupy. I tak: – organizowany jest przyszłoroczny Zlot Radości Regionu Białystok. Powołany 
został Zespół Organizacyjny. Trwają poszukiwania miejsca na organizację Zlotu. (trwają 
rozmowy z ośrodkiem w Gołdapi). Koleżanka Iza została poproszona o sprawdzenie i rozeznanie 
się nt. możliwości w ośrodkach w Augustowie. Delegat KSK (KIP) zajmie się organizacją 
profesjonalistów na Zlot Radości.  
W imieniu Rzecznik prowadzący przekazał też informację o warsztatach kroków w Orzyszu w 
dniach 21-23.10.22. Informacja o warsztatach została przesłana na skrzynki e-mail Grup. 
Dodatkowych pytań do pozostałych służebnych Intergrupy nie było. 
Sprawozdanie delegata KSK (KLiP) Marka zostało przesłane na skrzynki grupowe. 
 
AD. 4 - WARSZTATY TRADYCJI AUGUSTÓW 2022.-ZESPÓŁ ORGANIZACYJNY.  
Iza – osoby, które chcą uczestniczyć w warsztatach bez noclegów, również proszone są o 
zapisywanie się. Do tej pory zapisały się 22 osoby z noclegiem i 15 osób „dojazdowych”  
Prowadzących na warsztatach panel Intergrupy „Pojezierze” ustali Rada Intergrupy. Padła 
sugestia, aby przy wyborze brać pod uwagę osoby, które przeszły służby i przyjaciół z 
doświadczeniem w temacie warsztatów. 
 
AD. 5. - WOLNE WNIOSKI.  
- głosowanie nad stworzeniem grafiku grup na niesienie posłania na detoks  
Waldek – listę osób niosących posłania na detoks mogę stworzyć. W tej chwili szpital jest 
zamknięty dla odwiedzających, więc nie ma pilnej potrzeby 
Mariusz – stworzenie grafiku tak, ale nie takiego sztywnego. Która grupa może 1 czy 2 razy w 
miesiącu też powinna być w nim ujęta. 
Prowadzący spotkanie poprosił przedstawicieli Grup o wypowiedzenie się, czy ich Grupy 
wyrażaj gotowość ujęcia w takim grafiku. 
Maj – u nas nikt nie jeździ, 
Mie Ma Mocnych Augustów – wyraża gotowość niesienia posłania, 
Zgoda Suwałki – wyraża zgodę, 
Bratek Suwałki – gotowy, 
Krok Pierwszy Suwałki – przedyskutowano na grupie i jednogłośnie za, 
Opoka Suwałki- wyraża zgodę niesienia posłania, 
Przebudzenie Filipów – u nas nie ma komu, 
Tur Sejny – w grupowym grafiku nie, ale 3 alkoholików chce jeździć.  
Po dłuższej dyskusji sugestia, aby grupa Tur raz jeszcze przedyskutowała sprawę posłania na 
detoks. Łącznik ma przygotować grafik.  
Powrót do tematu na kolejnym spotkaniu Intergrupy. 



 

 

- głosowanie nad finansowaniem zwrotów kosztów dojazdu na niesienie posłania w formach 
jakie ustaliła i przegłosowała Intergrupa.  
Różnica zdań w tym temacie pojawiła się już na samym początku dyskusji. Określenie spotkanie 
informacyjno-mityngowe które przyjęto na poprzednim spotkaniu Intergrupy okazało się 
bardzo ogólne i nie precyzujące formy dodatkowych spotkań w środy na oddziale 
terapeutycznym suwalskiego szpitala. Przykładów pytania, które pojawiły się w dyskusji: Czy są 
to spotkania w ramach 12 Kroku, czy 5 Tradycji AA, Co oznacza, że posłanie niesie Intergrupa? 
Czy koszty dojazdu mają być zwracane wszystkim grupom, czy tylko tym spoza Suwałk? Jaka jest 
różnica między mitingiem w więzieni a tym spotkaniem w środę w szpitalu? Pytania i wzajemne 
próby odpowiadania na nie pokazały, że na tym spotkaniu nie ma możliwości dojścia do 
jednomyślności w poruszonym temacie. Prowadzący spotkanie poprosił reprezentantów Grup, 
które uczestniczą już w tych spotkaniach o informację, w jakiej formie oni je prowadzą? I tak: 
Nie Ma Mocnych – prowadzi jako miting, 
Bratek – nie ma ustalonego,  
Zgoda – nie było rozmowy, 
Krok Pierwszy – ustalone, że w formie posłania, 
Filipów – nie wie, bo nie uczestniczy, 
Opoka – nie poruszaliśmy tematu, 
Maj – nie uczestniczy. 
Po wypowiedziach, prowadzący uznał, że jednoznaczne określenie formuły środowych spotkań 
jest kwestią kluczowa tego tematu. Zwrócił się z prośbą do Mandatariuszy o zaniesienie na 
Grupy raz jeszcze pytania o formułę spotkań w środę na terapii, wypracowanie przez wszystkich 
odpowiedzi i wrócenie do tematu następnym razem. 
Przedstawiciel Grupy, w której pojawił się problem finansowania wyjazdu na te spotkania 
poinformował, że aktualnie takiego problemu w ich grupie nie ma. 
- termin wyborów służb w intergrupie. 
Wnioskujący o dyskusje na ten temat przedstawił na prośbę przewodniczącego, istotę jego 
wniosku, w czym tkwi problem w aktualnie obowiązujących ustaleniach i ewentualne propozycji 
do rozważenia. Wszyscy obecni otrzymali pełne kopie wniosku. Prowadzący poprosił o 
zapoznanie na Grupach z tym wnioskiem, wypracowanie stanowisk i przedstawienie ich na 
następnym spotkaniu. 
Kolporter Intergrupy zwrócił uwagę na nieaktualne dane na naszych wizytówkach i ulotkach i 
poprosił o naniesienie korekt. Chodzi o usunięcie ze spisu mitingów na tych materiałach grupy 
Dąb i dopisanie grupy Arka, która zgłosiła swój akces przynależności do naszej Intergrupy. 
AD. 6. WYBÓR MIEJSCA TERMINU ORAZ TEMATU WARSZTATU NASTĘPNEGO SPOTKANIA 
INTERGRUPY.  
Ustalono, że następne spotkanie Intergrupy „Pojezierze” odbędzie się 16 października 2022 r. o 
godz. 9:00 w Suwałkach. Jego gospodarzem będzie Grupa Zgoda. Warsztat tematyczny to: 
„Dyżurny On-line – sprawozdanie z Ogólnopolskich Warsztatów Łącznów Internetowych i 
Dyżurnych On-line”. 
Sporządził 
Sekretarz / łącznik ds. Internetu Intergrupy „Pojezierze” 
pojezierze002@aa.org.pl 
791 700 533 / 23.08.2022 



 

 

 
 
 
SPRAWOZDANIE ZE SPOTKANIA INTERGRUPY POJEZIERZE. SUWAŁKI 16.10.2022 
 
Spotkanie rozpoczęło się powitaniem i odczytaniem Preambuły AA przez rzeczniczkę Intergrupy 
Agnieszkę, a 
następnie wspólnie odczytano 12 Tradycji i 12 Koncepcji AA przedstawiając się i podając rodzaj 
pełnionej służby. 
W spotkaniu uczestniczyli: mandatariusze i służebni z prawem głosu Grup: Maj i Nie Ma 
Mocnych z Augustowa, 
Bratek, Krok Pierwszy, Przebudzenie Filipów, Zgoda z Suwałk, Tur z Sejn, służebni Intergrupy 
Pojezierze – 6 osób, 
Regionalny Koordynator ds. AA w ZK,AŚ i ZW, 3 Delegatów KSK (KLiP, KO, KIP). Ogółem, wraz z 
obserwatorami w 
spotkaniu uczestniczyło ok.30 osób. 
Plan spotkania przedstawiony przez rzeczniczkę został zaakceptowany i nie wniesiono 
propozycji zmian. 
1.Warsztat tematyczny: „Dyżurny on-line”, sprawozdanie z Ogólnopolskich Warsztatów 
Łączników Internetowych i 
Dyżurnych on-line”. 
2. Sprawy bieżące: 
a) czy któraś z grup potrzebuje pomocy od Intergrupy, 
b) czy któraś z grup wniosła coś nowego w niesieniu posłania od ostatniego spotkania 
Intergrupy. 
3. Sprawozdanie zespołu organizacyjnego Warsztatów Tradycji w Augustowie 
4. Głosowanie nad rekomendacją Grupy „Bratek) w sprawie finansowania kosztów dojazdów na 
niesienie posłania: 
spotkania w środę, 
posłania do więzienia. 
6. Pytania do służebnych Intergrupy na podstawie wysłanych sprawozdań na skrzynki e-mail. 
7. Wolne wnioski 
8. Wybory Służb Intergrupy: 
Rzecznik, 
Łącznik ds. Internetu/Sekretarz. 
9. Ustalenie terminu i miejsca kolejnego spotkania Intergrupy 
Na początku spotkania wybrano komisję skrutacyjną na poczet zaplanowanych wyborów dwóch 
służb w Intergrupie. 
Zgłosili się Grzegorz, Alek, Kamil. 
AD WARSZTAT TEMATYCZNY: „Dyżurny on-line”, sprawozdanie z Ogólnopolskich Warsztatów 
Łączników 
Internetowych i Dyżurnych on-line „ 
Warsztat prowadził Zbyszek, sekretarz/łącznik internetowy Intergrupy. Warsztaty łączników 
internetowych, 



 

 

dyżurnych on-line i grup G12 odbyły się 9-11.09.2022 r., aby te 3 służby działały prawidłowo 
potrzebne jest działanie 
Informacji Publicznej. Służba dyżurnego on-line jest specyficzna. Została zaprezentowana za 
pomocą rzutnika strona 
internetowa Wspólnoty AA https://www.aa.org.pl/, w jaki sposób znaleźć mityngi, informacje o 
Regionach, 
Intergrupach, spoty reklamowe, zarówno na stronie internetowej jak i na kanale YouTube są do 
wykorzystania dla 
profesjonalistów. 
Służba dyżurnego on-line- jest to służba da każdego, ale trzeba mieć pewne predyspozycje. 
Trzeba znać dobrze 
tradycje i koncepcje. To nie jest służba przy telefonie, służenie jest przy Internecie – czat on-
line. Odbywa się w 
formie pisanej, jest to konwersacja z osobą, która poszukuje pomocy i napisała na czacie prośbę 
o pomoc lub 
informację, może to być w rożnej formie. Całe działanie dyżurnego jest takie, aby szybko 
udzielać odpowiedzi i 
doprowadzić osobę na mityng. Zdarzają się sytuacje, że pisze ktoś z rodziny i prosi o pomoc. 
Doświadczenie 
dyżurnych wskazują, że czasami występuje konieczność poinformowania Policji, MOPS-u o 
przypadkach 
wymagających pilnej interwencji. 
Jak uzyskać dostęp do logowania i otrzymać ta służbę? 
Na początku trzeba znaleźć sponsora, z którym przez rok przygotowuję się do służby. Po roku 
otrzymuje się dostęp 
do samodzielnego logowania. Związane jest to z byciem 2 razy na warsztatach dyżurów on-line. 
Służba ta nie ma kadencyjności, uczy cierpliwości, bo zdarza się bardzo często, że na dyżurze 
nikt nie napisze. Jest 
internetowy grafik do zapisania się na zaplanowany dyżur. Są widoczne wolne godziny do 
pełnienia dyżuru, wszystko 
jest klarowne. 
Służba łącznika internetowego - zapewnienie właściwego obiegu informacji pomiędzy 
Regionem AA a Intergrupami 
wchodzącymi w skład Regionu. Wszystko jest w poradniku, zakres obowiązków, zasady 
służenia, kadencyjność itp. 
Trwają prace nad zmianami strony internetowej Wspólnoty AA. Prowadzący podkreślił, iż 
bardzo ważne jest 
bezpieczeństwo logowania się do dostępu internetowego. Korzystając z darmowego Wifi 
istnieje niebezpieczeństwo 
przechwycenia wszystkich naszych danych. 
AD SPRAWY BIEŻĄCE: 
a) czy któraś z grup potrzebuje pomocy od Intergrupy? 
Brak głosów. 
b) czy któraś z grup wniosła coś nowego w niesieniu posłania od ostatniego spotkania 



 

 

Integrupy? 
Tur Sejny – podjęła decyzje co do kapelusza, nie ma kupowania ciastek, tylko woda, kawa. 
Zmiana terminu mityngu, od 1 listopada będzie odbywać się mityng w piątki zamiast soboty, 
godzina pozostaje ta 
sama 18:00. 
AD SPRAWOZDANIE Z WARSZTATÓW TRADYCJI WRZESIEŃ 2022-ZESPÓŁ ORGANIZACYJNY: 
W imieniu zespołu organizacyjnego szczegółowe sprawozdanie odczytała Iza z Augustowa, 
zdająca w tym roku służbę 
przewodniczącej zespołu. W warsztatach uczestniczyło 89 osób, po rozliczeniu się z 
właścicielem obiektu i odliczeniu 
kosztów organizacji zostało 1402 zł. Ustalono, iż część kwoty zespół organizacyjny wpłaci na 
Intergrupę, kwota do 
decyzji zespołu. Zarezerwowano obiekt Salas w Augustowie na kolejne warsztaty 01-03 
wrzesień 2023 r. 
4. GŁOSOWANIE NAD REKOMENDACJĄ GRUPY „BRATEK” W SPRAWIE FINANSOWANIA 
KOSZTÓW DOJAZDÓW NA 
NIESIENIE POSŁANIA: 
spotkania w środę, posłania do więzienia. 
Rekomendacja została przyjęta przez rzeczniczkę jako petycja. Odbyła się dyskusja na ten 
temat, była niezgoda na to, 
że został ten wniosek przyjęty, gdyż nie było podstaw. Podjęto głosowanie na pytanie: „Kto jest 
z tym, aby Intergrupa 
zwracała koszty posłania?” 
Intergrupa nie podjęła decyzji o zwrot kosztów niesienia posłania. 
AD PYTANIA DO SŁUŻB INTEGRUPY: 
Sprawozdania zostały rozesłane na skrzynki grup. 
1. Darek, łącznik do ZK i AŚ - w związku z reaktywacją mityngów na bloku B, które były 
zawieszone przez pandemię 
wynikła konieczność zorganizowania spotkania na Skype. Podkreślił jak ważne jest szybkie 
działanie i reagowanie na 
potrzeby cierpiących alkoholików, dlatego zwołał chłopaków, którzy niosą posłanie do 
więzienia. 
Kilka osób wypowiedziało się w kwestii zorganizowania spotkania przez Darka bez 
poinformowania rzeczniczki 
Intergrupy i tak: 
Grzesiek, łącznik do ZKi AŚ- byłem na warsztatach ogólnopolskich w zakładach poprawczych, 
pochwaliłem naszą 
Intergrupę, a widzę, że dobrze się nie dzieje. Darek robi najlepszą robotę z łączników jaką 
widziałem, z tego co 
pamiętam to blok B był zawsze obsadzony i były niesione posłania, pandemia wszystko zepsuła. 
Kawał roboty przed 
nami. 
Marek, delegat KLiP- nasz cel to V tradycja. To my, Intergrupa podjęła decyzję o niesieniu 
posłania do ZK. Również 



 

 

Intergrupa podjęła decyzję, aby wybrać Darka na łącznika. Miejmy zaufanie do służebnych, 
pamiętajmy po co jest 
Intergrupa, to tutaj są grupy, które podejmują decyzje. 
Zbyszek, łącznik internetowy – oby każdy z Nas pełnił służbę jak Darek, nie widzę tutaj łamania 
tradycji ani koncepcji. 
Waldek – tam w miejscach, gdzie niesiemy posłanie są nasi przyszli służebni. 
2. Marek, delegat KLiP – jest prośba, aby poszukać profesjonalistów, ponieważ będzie spotkanie 
z powiernikiem klasy 
A (10.12.2022) na Zoomie. Natomiast w marcu będzie organizowane spotkanie „Przyjaciół z AA 
„ , również prośba o 
poszukanie profesjonalistów. Audiobook Wielkiej Księgi jest na etapie rozpatrywania i 
podejmowania decyzji na 
jakim nośniku będzie zapisana książka. 
3. Rzecznika Intergrupy – przekazała prośbę rzecznika Regionu, aby zwrócić koszty na warsztaty 
delegowanym dwóm 
osobom z Intergrupy Ełckiej i Intergrupy Białystok. Odbyło się głosowanie, większością głosów 
podjęto decyzję o 
zwrocie kosztów. 
4. Grzesiek, łącznik regionalny do ZK i AŚ – odbyły się warsztaty regionalne 10.09.2022. 
Potrzebny jest przepływ 
informacji między służebnymi a chętnymi do niesienia posłania. My, w Intergrupie mamy 
dobrze, bo mamy Andrzeja 
w więzieniu, z którym jest świetna współpraca. Jest większa potrzeba organizowania 
warsztatów w Intergrupach, 
grupach. Co miesiąc odbywają się spotkania z zespołem powierniczym na Zoomie. Od 1 stycznia 
2023 r. więźniowie 
będą musieli płacić za prąd. Ogólnopolskie warsztaty ZK i AŚ odbędą się 14-16 kwietnia 2023 r. 
koło Pułtuska. 
Grzesiek poprosił, aby porozmawiać na grupach w jaki sposób my możemy wchodzić do 
ośrodków młodzieżowych i 
w jaki sposób podchodzić do tego tematu. Rok temu było pytanie do KSK: czy możemy nieść 
posłanie dla młodzieży. 
AD WOLNE WNIOSKI: 
Z Regionu padła propozycja, aby podłączyć się do ogólnopolskiej infolinii, mogą być te dyżury 
pełnione stacjonarnie 
w jakimś miejscu. 
Rzeczniczka przypomniała, że wraz z telefonem jest załączona instrukcja, wszelkie niezbędne 
informacje, lista 12G, 
zeszyt do wpisywania informacji. 
Przesłany został na skrzynki email wszystkich grup proponowany scenariusz prowadzenia 
środowych spotkań - 
zatwierdzony poprzez aklamację. 
Czy Intergrupa zgodzi się, aby dać na terapię do szpitala na spotkania środowe Wielką Księgę. 
Zdecydowano poprzez 



 

 

aklamację, że Intergrupa w ramach niesienia posłania dostarczy Wielką Księgę. 
Dorota z grupy Arka- na poprzednim spotkaniu Intergrupy prosiła o wsparcie, ale stwierdziła, że 
sama w pojedynkę 
nic nie zadziała ze strukturami służb. Stwierdziła, że nie będzie niepotrzebnie się angażować i 
zapewne zmieni grupę 
macierzystą. 
Padło pytanie czy organizować warsztaty RODO? do przedyskutowania na grupach. 
Rzeczniczka Agnieszka - jest sugestia, aby wspomóc Tomka łącznika Informacji Publicznej. Po to 
są zespoły 
zadaniowe, każdy służebny z Intergrupy ma listy i może się posiłkować tymi osobami. 
AD WYBORY SŁUŻB: 
Rzecznika przeczytała obowiązki służebnym. 
1. wybory Rzecznika Intergrupy - kandydowała 1 osoba Mariusz z Krasnopola. 
Wymaganą większością głosów został wybory. 
2. wybory Łącznika ds. Internetu/Sekretarz - kandydowała 1 osoba, Iza z Augustowa. 
Wymaganą większością głosów została wybrana. 
AD USTALENIE MIEJSCA ORAZ TERMINU NASTĘPNEGO SPOTKANIA: 
Kolejne spotkanie Intergrupy zaplanowano na 18 grudnia br. w Augustowie. Gospodarzem 
będzie Grupa Nie Ma 
Mocnych. 
AD USTALENIE TEMATU NA WARSZTAT: 
Wybrany temat warsztatu na spotkaniu w Augustowie to: Warsztat Informacji Publicznej. 
-------------- 
Sporządził 
Sekretarz/łącznik ds. Internetu Intergrupy „Pojezierze” 
pojezierze002@aa.org.pl 
 
 
Sprawozdanie ze Spotkania Intergrupy „ Pojezierze” 
 18.12.2022r. godz 09:00 – gospodarzem spotkania była grupa „ Nie Ma Mocnych” w 
Augustowie 
Uczestnicy spotkania ( 17 osób ) przywitali się Modlitwą o Pogodę Ducha.  
Rzecznik Intergrupy Mariusz odczytał Preambułę AA. Uczestnicy spotkania kolejno przeczytali 
12 tradycji / 12 koncepcji przedstawiając się jednocześnie z imienia i pełnionej służby we 
Wspólnocie. 
Spotkanie prowadził Rzecznik Intergrupy Mariusz i zaproponował następujący porządek 
spotkania: 

1. Warsztat tematyczny – Warsztat Informacji Publicznej 

2. Ankieta -  AA w liczbach 

3. Sprawy bieżące: 



 

 

a) czy któraś z Grup potrzebuje pomocy organizacyjnej lub finansowej od Intergrupy? 

b)  czy któraś z Grup chciałaby podzielić się czymś nowym w sposobie niesienia posłania od 
ostatniego spotkania Intergrupy? 

4. Dyskusja i rozważenie możliwości podniesienia stawki zwrotów za kilometr dojazdów 
 
5. Propozycja Warsztatu 7 tradycji - 14.01.2022 r.  
 
6.  Wizytówki do zaktualizowania przez zespół 
 
7.  Wypracowanie zdania na temat nazewnictwa obecnego „ Freshmaila”  
 
8. Informacja Publiczna  - możliwość umieszczenia ogłoszenia na stronie internetowej „ Suwałki 
Info" 

9. Pytania do służebnych Intergrupy na podstawie wysłanych sprawozdań na skrzynki e-mail 

10. Wolne wnioski 

11. Ustalenie tematu, terminu i miejsca kolejnego spotkania Intergrupy 

 
AD.1.  Warsztat tematyczny – Warsztat Informacji Publicznej  
Warsztat prowadził Edek, delegat KSK. W Łazach w dniach 7-9 października 2022 r. odbyły się 
Ogólnopolskie Warsztaty Informacji Publicznej, było 6 paneli. 
1 panel -  Na początku była przedstawiona historia Informacji Publicznej, powstała gdy zaczęły 
powstawać pierwsze grupy przy terapiach. Jest to opisane w książce „ Historia AA w Polsce „ 
Powiernicy klasy A mogą nas reklamować. Na 22 KSK w Koninie powołano Komisję Informacji 
Publicznej i współpracę z poza AA.  
2 panel - Różnica między Informacją Publiczną a niesieniem posłania.  
Informacja Publiczna to wyjście do profesjonalistów z wiedzą o AA, dotarcie do osób, które 
zawodowo mają kontakt z rodzinami osób uzależnionych. Plakaty i informacje mogą być 
rozwieszane w różnych miejscach. To współpraca z gminnymi komisjami alkoholowymi. Były 
rozmowy na temat anonimowości. 
3 panel - Współpraca z profesjonalistami 
Prowadziła Marta z Łodzi, terapeutka. Mówiła o tym, czym się zajmują i że profesjonaliści 
wiedzą, że program działa.  
4 panel - Najczęściej popełniane błędy w kontaktach z poza AA 
Został poprowadzony pokazowy mityng informacyjny, ale w taki sposób jak nie powinien być. 
Było to prowokacyjne zachowanie, pokazali co złe. Było np. pytanie czy mogą równocześnie 
chodzić na terapię i mityngi. Odpowiedź była, że nie, bo to złe. Ciekawie zaprezentowane błędy 
wywołało wiele kontrowersji co cieszyło prowadzących panel ze względu na świadomość 
uczestników.  



 

 

5 panel  - Współpraca z Al – Anon 
W naszej Intergrupie współpraca z Al.-Anon jest bardzo dobra. 
Dużą rolę mają profesjonaliści – powiernicy klasy A, np. Dariusz Kwiatkowski przyczynił się do 
tego, że w Częstochowie dni trzeźwościowe nie są nazywane AA. Porozmawiał z zakonnikami i 
wytłumaczył różnicę. Niestety nie wszyscy profesjonaliści wiedzą czym zajmuje się AA.  
6 panel -  Informacja Przestrzeni Publicznej 
Informacja w mediach, telewizji, gazecie, radio dociera do większej ilości osób. Najlepiej 
przekazywać informacje w lokalnych mediach, bo koszty są mniejsze. 
Będzie 50lecie AA w Polsce, potrzebni są ludzie. Został powołany rzecznik prasowy – Andrzej z 
Suwałk.  
W warsztacie uczestniczyło 130 osób, trzeba jak najwięcej profesjonalistów.  
Edek zaproponował, że może z Tomkiem, przewodniczącym Informacji Publicznej przejedzie się 
po gminnych komisjach alkoholowych. Tomek  podkreślił jak dużą wagę ma nasza literatura. 
Jesteśmy anonimowi, ale ważne jest wychodzenie na zewnątrz. Ostatnie spotkanie w GOPS  
razem z Al.- Anon to potwierdziło.  
Mariusz, rzecznik zadał pytanie czy był poruszany temat jak dotrzeć do innych, nie 
profesjonalistów, np. prasa , media. -  wszystko wiąże się z finansami, najczęściej działają osoby, 
które zajmują się profesjonalnie.  
Tomek -  musimy być wyczuleni co mówić, a czego nie mówić. Roboczy Przewodnik Informacji 
Publicznej jest do korzystania.  
AD.2. Ankieta -  AA w liczbach  
Jest już możliwość uzupełnienia on-line, dokładne informacje i instrukcje zostały wysłane na 
skrzynki e-mail. Mariusz, rzecznik przeczytał co to dokładnie jest, były już przeprowadzane  
takie ankiety 2017-2018 i zostały przedstawione wyniki w formie ulotki. Ankiety są anonimowe i 
można wypełnić do końca 2023 r. Jeżeli ktoś nie może on-line to jest wersja papierowa do 
wydruku. Prośba o podejście do tematu rzetelnie i uczciwie z uważnością aby nie wypełniać 
ankiet kilkukrotnie.  

AD. 3 Sprawy bieżące: 

1. czy któraś z Grup potrzebuje pomocy organizacyjnej lub finansowej od Intergrupy? 

– nie było głosów 

2. Czy któraś z Grup chciałaby podzielić się czymś nowym w sposobie niesienia posłania od 
ostatniego spotkania Intergrupy? 

Emilka z grupy „ Zgoda” w Suwałkach poinformowała, że mityngi będą bez przerwy 1,5 godz. 
Grupa podjęta decyzję, ze będą delegowali i finansowali swoich służebnych na warsztaty 
ogólnopolskie. 
AD.4  Dyskusja i rozważenie możliwości podniesienia stawki zwrotów za kilometr dojazdów 
Mariusz, rzecznik zaproponował średnią litrów/ 100 km, np. 8 litrów. Po dyskusji i 
przedstawieniu propozycji z  grup postanowiono, iż Intergrupa podnosi stawkę za kilometr 
dojazdów z 0,50 zł  na 0,70 zł.  



 

 

AD.5  Propozycja Warsztatu 7 tradycji - 14.01.2022 r. 
 
Paweł , skarbnik zaproponował Warsztat 7 tradycji w dniu 14.01.2022 r. w godzinach 08:30 – 
13:30. Ustali jeszcze wysokość opłaty organizacyjnej. Chciałby aby uczestniczyli nie tylko 
skarbnicy z poszczególnych szczebli. Prosił o przekazanie informacji o warsztacie jak największej 
liczbie osób.  
 
AD. 6. Wizytówki do zaktualizowania przez zespół 
 
Ustalono, iż ulotka „ Rzut Oka na AA” będzie dodrukowana. Zespół ustali jaką ilość, środki 
finansowe są zapewnione u skarbnika Intergrupy.  
.   

 
AD.7. Wypracowanie zdania na temat nazewnictwa obecnego „ Freshmaila”  
Sugestia wyszła od łącznika ds. Internetu z Regionu. W grupach były dyskusje na ten temat. 
Padła propozycja nazwy „ komunikator regionalny „. Uczestnicy zaakceptowali taką propozycję.  
 
AD.8. Informacja Publiczna  - możliwość umieszczenia ogłoszenia na stronie internetowej „ 
Suwałki Info" 
 
Jest możliwość zamieszczenia informacji o Wspólnocie AA na stronie internetowej                 „ 
Suwałki Info”, co do kosztów Tomek, przewodniczący IP ustalił 300 zł netto/ mies. 
 W Augustowie już od kilku miesięcy jest umieszczana taka informacja na dwóch augustowskich 
stronach, finansują to grupy. Aby przejść do jednolitości Tomek rozmawiał już z osobą która 
zamieszcza to w Augustowie, chętny jest też Krzysiek z Sejn. Jeśli dowie się jak to wygląda w 
Sejnach to wspólnie z Intergrupy pójdzie taka informacja o AA w 3 miastach, finansowane 
będzie przez Intergrupę. Tomek ma powołać zespół i wspólnie zdecydują na jaki termin umówić 
i opłacić emisję.  

AD.9. Pytania do służebnych Intergrupy na podstawie wysłanych sprawozdań na skrzynki e-mail 

Tomek, przewodniczący IP – prośba do służebnyh, grup, rzeczników, aby przypomnieć na grupie 
o roznoszeniu ulotek. Była sugestia, aby podrukować małe formatki „ Modlitwy o pogodę 
ducha” . Janusz, powiernik zorientuje się w BSK i da informację do kolportera Leszka.  

Darek, łącznik ZK i AŚ zrobił listę meetingów na bloku C i D 

Waldek, łącznik do placówek medycznych- Krzysiek z Sejn zgłosił, iż grupa z Sejn może nieść co 
2 miesiące posłanie w środowe spotkania.  

Znowu wynikła dyskusja n temat środowych spotkań na terapii zamkniętej w szpitalu w 
Suwałkach. Grupy powinny zastanowić się czy to one niosą posłanie czy indywidualne osoby. 
Powinno być to tak jak każde inne posłanie, dlatego też do następnego spotkania grupy niech 
wypracują jeszcze raz powyższe zdanie.  



 

 

Janusz, powiernik – spotkania powierników odbywają się kilka razy w tygodniu. Ustalono 
ostatnio, iż jeśli któryś z powierników będzie zaproszony na uczestnictwo w warsztatach czy 
spotkaniu to powinien to ustalić z Radą Powierników, tak samo jak dyrektor biura. Przypomniał 
o ankietach i zachęca do wypełniania.  Powiernicy mają w tej chwili zwrot dojazdu w stawce 
0,50 zł. . W „ Skrytce „  będzie obszerne sprawozdanie zespołu. Jeżeli chodzi o 50lecie AA w 
Polsce to już była wizja lokalna, na pewno odbędzie się  w Poznaniu.  

AD. 10. Wolne wnioski 

 Są już dostępne Pytania i Rekomendacje do 51 KSK, zostały wysłane na adresy e-mail. 
Można już przepracowywać na grupach.  

 Paweł z PIKu przesłał Mariuszowi, rzecznikowi aktualną listę G12, poradnik dyżurów 
telefonicznych. Powinno być to załączone do pakietu do dyżurów telefonicznych, zajmie 
się tym koordynator Mariusz. Zostały przesłane też te pliki grupom.  

 Czy jest potrzeba zorganizowania warsztatu dyżurów telefonicznych z Pawłem z PIKu? 
Tomek, przewodniczący IP ustali z Pawłem termin krótkiego warsztatu na platformie 
Zoom.  

 Listy zadaniowe zespołów zadaniowych w Intergrupie - przewodniczący zespołów mają 
przekazać informację łącznikowi ds. Internetu, jeśli nie mają takich list łącznik poszuka w 
archiwum w celu przesłania.  

AD.11. Ustalenie tematu, terminu i miejsca kolejnego spotkania Intergrupy 

Ustalono następne spotkanie na 19.02.2022 r. o godz. 09:00.  
Gospodarzami będzie grupa „ Krok Pierwszy„ w Suwałkach.  
Warsztat tematyczny: Pytania i Rekomendacje do 51 KSK 
 

Uczestnicy spotkania pożegnali się Deklaracją Odpowiedzialności  z 1965 r.  
 
Sporządził łącznik ds. internetu / sekretarz Intergrupy „Pojezierze”/ Iza 

Grudzień 2022 r.  
 
 
 
 
 
 


